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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och ledamoten Jan Jönsson (L) 

utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. Justering 

av protokoll ska ske senast torsdagen den 24 mars 2016. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 3/2016 

Sida 4 (40) 

2016-03-10 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 4 februari 2016 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 4 februari 2016, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 4 februari 2016 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade sammanträde den 4 februari 2016, som 

blivit vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 4   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 1 mars 2016 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 1 mars 2016, som blivit vederbörligen 

justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen inom nämndens 
verksamhetsområden 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar 
m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 24 februari 2016 från: 

Ledningsstaben  

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Förskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

Anmälana av beslut fattade av nämndens ordförande och vice 

ordförande: 

 

Beslut av nämndens ordförande den 15 februari 2016 i ärende 

1.8.1-10508/20164 om överklagande av förvaltningsrättens 

dom. 

 

Beslut av nämndens ordförande den 15 februari 2016 i ärende 

4.3.1-770/2016 om prövning av rektors beslut att stänga av elev. 

 

Beslut av nämndens ordförande den 15 februari 2016 i ärende 

4.3.1-771/2016, 4.3.1-772/2016 om prövning av rektors beslut 

att stänga av elev. 

 

Beslut av nämndens ordförande den 15 februari 2016 i ärende 

4.3.1-773/2016, 4.3.1-774/2016 om prövning av rektors beslut 

att stänga av elev. 

 

Beslut av nämndens vice ordförande den 24 februari 2016 i 

ärende 4.3.1-973/2016 om prövning av rektors beslut att stänga 

av elev. 

 

Beslut av nämndens vice ordförande den 26 februari 2016 i 

ärende 4.3.1-1122/2016 om prövning av rektors beslut att stänga 

av elev samt beslut om att förlänga avstängning. 

 

Beslut av nämndens ordförande den 7 mars 2016 i ärende 1.8.1-

7209/2016, 1.8.1-7210/2016 om överklagande av 

Förvaltningsrätten i Stockholms dom i mål nr 13518-15 och 

131519-15 

Anmälan av förvaltningsutlåtanden:  

1.6.1-611/2016 Plats för nyanlända i fler skolor. 
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1.6.1-10508/2015 Samråd om järnvägsplan och 

tillståndsansökan vattenverksamhet för tunnelbaneutbyggnad 

mellan Odenplan till Arenastaden. 

 

 

Anmälan av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

från den 24 februari 2016. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Månadsrapport  

Ekonomisk rapport för februari 2016 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 8   

Genomförandebeslut för anpassning av Frans Schartaus 

Handelsinstitut 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

anpassning av Frans Schartaus Handelsinstitut till 

gymnasieskola för en hyresgenererande projektkostnad om 

101,6 mnkr, motsvarandes en tillkommande årlig 

hyreskostnad om 7,5 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att anpassa Frans Schartaus 

Handelsinstitut till en gymnasieskola för en uppskattad 

projektkostnad om ca 101,6 mnkr, motsvarande en 

tillkommande årlig hyreskostnad om ca 7,5 mnkr första året.  

3. Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att beställa 

genomförande av ombyggnation av SISAB. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 februari 2016, dnr 2.6.3-887/2016. 

 

Utbildningsförvaltningen hyrde den 1 juli 2014 in lokaler på 

Stigbergsgatan 26, se tjänsteutlåtande med diarienummer 2.6.3-

4497/2014. Lokalerna hyrdes in för att anpassas och så 

småningom användas för gymnasieverksamhet. 

 

Det aktuella projektet ska genom att skapa ändamålsenliga och 

moderna skollokaler öka tillgången till gymnasieutbildning i 

staden. Byggnaden omfattar ca 4 429 kvm och tillskapar ca 750 

nya elevplatser.  

 

För att användas som skola krävs omfattande anpassningar. 

Bland annat kommer det att ske renovering av fasader, tak och 

fönster. Värme-, ventilations- och elsystem samt larm kommer 

att bytas ut. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med gymnasieavdelningen, SISAB och 

huvudskyddsombud. Stadsledningskontoret har informerats om 

ärendet. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

anpassning av Frans Schartaus Handelsinstitut till 
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gymnasieskola för en hyresgenererande projektkostnad om 

101,6 mnkr, motsvarandes en tillkommande årlig 

hyreskostnad om 7,5 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att anpassa Frans Schartaus 

Handelsinstitut till en gymnasieskola för en uppskattad 

projektkostnad om ca 101,6 mnkr, motsvarande en 

tillkommande årlig hyreskostnad om ca 7,5 mnkr första året.  

3. Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att beställa 

genomförande av ombyggnation av SISAB. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Inhyrningsmedgivande för paviljong på Björnbodaskolan, 

fastigheten Skogsnävan 1 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta uppföra en tillfällig paviljong på Björnbodaskolan, 

fastigheten Skogsnävan 1, till en uppskattad projektkostnad 

om cirka 12,85 mnkr, motsvarande en beräknad första 

årshyra om cirka 6,55 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att låta uppföra en tillfällig 

paviljong på Björnbodaskolan, fastigheten Skogsnävan 1, till 

en uppskattad projektkostnad om cirka 12,85 mnkr, 

motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 6,55 mnkr.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 februari 2016, dnr 2.6.3-10304/2015. 

 

Björnbodaskolan har under längre tid haft arbetsmiljöproblem 

som yttrat sig i form av allergiska besvär hos elever och lärare. 

Olika åtgärder har vidtagits och bland annat har eleverna i 

årskurs 5-6 sedan våren 2015 haft sin undervisning i Vinsta 

grundskola Västra. En långsiktig lösning för Björnbodaskolan är 

under utredning. Detta förslag utgör en temporär lösning fram 

till dess att den långsiktiga lösningen färdigställs.  

 

Förvaltningen föreslår en nyetablering av en paviljong på två 

våningar på skolans skolgård om totalt 2 088 kvm, till en 

uppskattad projektkostnad om cirka 12,85 mnkr, motsvarande 

en beräknad första årshyra om cirka 6,55 mnkr. I dagsläget 

pågår en utredning som syftar till att finna en permanent 

lösning. En sådan lösning ligger flera år fram i tiden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Skolans 

ledning samt huvudskyddsombud har deltagit i arbetsprocessen. 

Samråd med stadsledningskontoret har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta uppföra en tillfällig paviljong på Björnbodaskolan, 

fastigheten Skogsnävan 1, till en uppskattad projektkostnad 
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om cirka 12,85 mnkr, motsvarande en beräknad första 

årshyra om cirka 6,55 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att låta uppföra en tillfällig 

paviljong på Björnbodaskolan, fastigheten Skogsnävan 1, till 

en uppskattad projektkostnad om cirka 12,85 mnkr, 

motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 6,55 mnkr.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Inhyrningsmedgivande för skollokal på Vegagatan, 

fastigheten Adlern mindre 24 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att teckna ett hyresavtal avseende skollokal om cirka 351 

kvm i en del av fastigheten Adlern mindre 24, Vegagatan 4, 

Norrmalm, till en årlig hyreskostnad om 1,43 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande till att hyra in lokalen på 

fastigheten Adlern mindre 24 på Vegagatan 4, Norrmalm, 

till en årlig hyreskostnad om 1,43 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 februari 2016, dnr 2.6.3-816/2016. 

 

Norrmalms elevantalsprognos pekar på ett fortsatt ökat behov av 

elevplatser på Norrmalm. Det förhållandevis låga underskott av 

skolplatser som finns i dag väntas successivt öka för att efter år 

2024 tillta ytterligare. Förvaltningen avser att tillfälligt lösa 

behovet fram till år 2024 på olika sätt för att därefter inrätta en 

större och mer enhetlig skola. Planeringen av den långsiktiga 

skolverksamheten pågår i förvaltningen.  Som en del av den 

tillfälliga lösningen förespråkar förvaltningen en inhyrning av 

lokal motsvarande 351 kvm på Vegagatan 4 i Norrmalm, som 

således ligger i nära anslutning till Observatorielundens skola 

och som därmed kommer kunna bli en lämplig utökning av 

skolenheten. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med grundskoleavdelningen. I arbetsprocessen har 

vidare skolans ledning samt huvudskyddsombud deltagit. 

Samråd med stadsledningskontoret har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att teckna ett hyresavtal avseende skollokal om cirka 351 

kvm i en del av fastigheten Adlern mindre 24, Vegagatan 4, 

Norrmalm, till en årlig hyreskostnad om 1,43 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande till att hyra in lokalen på 

fastigheten Adlern mindre 24 på Vegagatan 4, Norrmalm, 

till en årlig hyreskostnad om 1,43 mnkr. 
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3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 11   

Genomförandebeslut om ombyggnation av 

Sprintgymnasiets lokaler i Liljeholmen 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag för 

ombyggnation av Sprintgymnasiets lokaler i Liljeholmen, 

samt tecknar ett nytt hyreskotrakt med Byggnads AB 

Karlsson & Wingesjö med en ny hyra om 7,44 mnkr för en 

hyresperiod från och med 2016-10-01 till och med 2025-09-

30. 

2. Utbildningsnämnden anmäler ärendet till kommunstyrelsens 

ekonomiutskott. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 februari 2016, dnr 1.1.1-11091/2015. 

 

Antalet asylsökande och ensamkommande flyktingbarn har 

under 2015 ökat kraftigt i Stockholm och ett stort antal av dessa 

är i grundskole- och gymnasieålder. Inom gymnasieskolan är 

den tydligaste effekten att antalet elever i Språkintroduktion 

(SPRINT) ökar. Förvaltningen föreslår att 

ombyggnationsåtgärder vidtas för att öka kapaciteten i 

sprintgymnasiets lokaler i Liljeholmen från 285 till 495 

personer. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och gymnasieavdelningen i samarbete med Byggnads AB 

Karlsson & Wingesjö genom Fastighets AB L E Lundberg, 

representanter från skolledningen samt samordnande 

huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag för 

ombyggnation av Sprintgymnasiets lokaler i Liljeholmen, 

samt tecknar ett nytt hyreskotrakt med Byggnads AB 

Karlsson & Wingesjö med en ny hyra om 7,44 mnkr för en 

hyresperiod från och med 2016-10-01 till och med 2025-09-

30. 

2. Utbildningsnämnden anmäler ärendet till kommunstyrelsens 

ekonomiutskott. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Programmeringskommissionens uppdrag 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande som uppdragsbeskrivning till 

programmeringskommissionen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 februari 2016, dnr 1.5.3-5760/2015. 

 

Digitaliseringen av samhället ökar och digital kompetens blir en 

allt viktigare faktor för den befolkning som nu växer upp. 

Programmerare spås bli ett av de stora bristyrkena i framtiden.  

För att möta det ökade behovet av digital kompetens och sätta 

fokus på programmeringens möjligheter och utmaningar inom 

ramen för skolverksamheten har utbildningsförvaltningen fått i 

uppdrag att tillsätta en programmeringskommission och starta 

ett pilotprojekt i programmering.  

 

Utbildningsnämnden beslutade den 21 maj 2015 om ett 

pilotprojekt om programmering i skolan med målsättningen att 

öka intresset och kunskapen för programmering för lärare och 

elever inom grund- och gymnasieskolan. Pilotprojektet är ett 

fristående projekt i förhållande till programmerings-

kommissionen men följs av kommissionen som utgör 

referensgrupp för projektet.  

 

Programmeringskommissionen ska på ett framsynt och 

strategiskt sätt titta på nationella och internationella exempel om 

hur programmering blir en del av skolornas verksamhet och ta 

fram förslag och rekommendationer. Vidare ska kommissionen 

vara en aktör i det strategiska arbete som pågår inom 

Stockholms stad och nationellt på regeringsnivå i 

utvecklingsarbeten som rör IT-strategi och politik för skolor.  

 

Kommissionens arbete ska ledas av skolborgarrådet och dess 

medlemmar ska vara representanter från staden, skolor, 

näringslivet och akademin. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning och avdelningen för utveckling och 

samordning. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Att utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande som uppdragsbeskrivning till 

programmeringskommissionen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Markus Nordström m.fl. (M) och Jan Jönsson m.fl. (L) anmälde 

ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Det är bra att programmeringskommissionen nu kommer igång, 

vi anser dock att det dragit ut alldeles för länge på tiden. Trots 

att detta är en angelägen och prioriterad fråga så har det sedan 

beslutet om att påbörja ett pilotprojekt med programmering 

fattades av utbildningsnämnden i maj 2015 inte hänt mycket.  

 

Vi anser dock att vi behöver öka ambitionerna ytterligare för att 

kunna erbjuda programmering i grundskolan. Det är viktigt att 

skolans och utbildningens innehåll återspeglar det som händer i 

omvärlden och att den möter efterfrågan på arbetsmarknaden. 

Stockholms stad är en stad med stor tjänstesektor och som 

dessutom ligger långt fram i teknikutvecklingen. Det är således 

viktigt att detta återspeglas i skolornas undervisning, särskilt 

viktigt är det att också väcka intresset för teknik redan i tidig 

ålder då ansökningarna till de tekniska och naturvetenskapliga 

programmen på gymnasiet minskar. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från Moderaterna och 

Liberalerna. 
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§ 13   

Korrigering av utbildningsnämndens verksamhetsplan 

2016, ersättning till fristående grundsärskolor, bilaga 5.6 

Beslut 

1. Nytt belopp för ersättning till fristående grundsärskola för 

2016 fastställs enligt bilaga till förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Ersättningen gäller från och med februari 2016. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 februari 2016, dnr 1.2.1-10333/2015. 

 

I samband med beslutet verksamhetsplanen 2016 för 

utbildningsnämnden angavs en felaktig ersättning till de 

fristående grundsärskolorna i bilaga 5.6. Felaktigheten bestod i 

ett räknefel av bland annat momsbeloppet. Utbetalning har skett 

till de fristående grundskolorna med det felaktiga beloppet för 

januari 2016. Ersättningen korrigeras från och med februari 

2016. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Nytt belopp för ersättning till fristående grundsärskola för 

2016 fastställs enligt bilaga förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Ersättningen gäller från och med februari 2016. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 14   

Grundskolans arbete med elever som riskerar att inte 

uppnå målen – en uppföljning 

Yttrande över rapport nr 9/2015 från stadsrevisionen. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsrevisionen som 

yttrande över rapporten.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 februari 2016, dnr 1.6.1-10618/2015. 

 

Stadsrevisionen har genomfört en uppföljande granskning av 

grundskolans arbete med elever som riskerar att inte uppnå 

kunskapsmålen. Granskningen avser tre grundskolor.  

 

Revisionskontorets sammanfattade bedömning är att skolor idag 

har formulerat tydliga åtgärder för skolans arbete med särskilt 

stöd men att de bland annat behöver klargöra skillnaden mellan 

insatser till elever inom ramen för extra anpassningar och 

särskilt stöd samt se till att pedagogiska utredningarna 

genomförs skyndsamt. Vidare bör utbildningsnämnden 

säkerställa att skolorna har ett arbetssätt så att elever i behov av 

särskilt stöd får det stöd de har rätt till. Nämnden bör också 

utveckla sin uppföljning av antal åtgärdsprogram vad gäller 

särskilt stöd som underlag för analys av stödinsatser.  

 

Elevhälsa är ett prioriterat område i utbildningsnämndens 

verksamhetsplan för 2016. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsrevisionen som 

yttrande över rapporten.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Yttrande till Riksdagens ombudsmän, JO över 

handläggning av betygssättning vid gymnasieskola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och över lämnar det till Riksdagens 

ombudsmän, JO, som yttrande över anmälan. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 februari 2016, dnr 1.4.2-35/2016. 

 

En före detta elev vid Thorildsplans gymnasium i Stockholms 

stad har anmält till JO vad som kan sammanfattas som 

handläggningen av betygssättningen i tre kurser. Eleven gick på 

teknikprogrammet och fick sin examen den 4 juni 2015 med 

goda betyg.  

 

Eleven uppger att efter det att denne varit sjuk och kommit 

tillbaka till skolan i slutet på sista terminen så hade eleven svårt 

att få reda på vad denne behövde göra för att få betyg. Eleven 

begärde, efter det att examen utfärdats, att rektorn skulle 

ompröva betygen.  

 

Av dokumentationen i ärendet framgår att eleven fått viss 

information om skälen för betygen i de aktuella kurserna och att 

eleven fått information inför betygssättning om vad denne 

behövde ta igen eftersom denne hade varit borta. Det finns ingen 

möjlighet att få en materiell överprövning av ett satt betyg. 

Däremot tog rektorn genast kontakt med berörda lärare för att 

kontrollera så att det inte skett något fel men så var inte fallet.  

 

Underlag för elevernas betyg med mera ska enligt skolans 

rutiner sparas i Fronter. Vissa lärare sparar dock även material i 

form av papper i pärmar på skolan.  

 

Huvudmannen kan inte finna att handläggningen av 

betygssättningen har hanterats felaktigt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. Uppgifterna i 

detta yttrande bygger på uppgifter och dokumentation från 

rektorn vid Thorildsplans gymnasium som i sin tur har pratat 

med aktuella lärare. Berörd gymnasiechef och gymnasiedirektör 

har beretts tillfälle att lämna synpunkter. 
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Utbildningsnämnden 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och över lämnar det till Riksdagens 

ombudsmän, JO, som yttrande över anmälan. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Delegation i upphandling av trävaror till undervisningen i 

grund- och gymnasieskolan 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 

besluta om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, teckna 

ramavtal, besluta om förlängningar, förändringar och tillägg 

till avtalet utifrån affärsmässiga grunder i upphandlingen av 

trävaror till undervisningen i grund- och gymnasieskolan 

2016. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 februari 2016, dnr 2.4.2-195/2016. 

 

Utbildningsförvaltningen genomför en upphandling av trävaror 

till undervisningen i grund- och gymnasieskolan. Ramavtal 

planeras träda i kraft 1 september 2016 och tecknas för två år 

med möjlighet till förlängning i ett plus ett år, dock längst till 

och med 31 augusti 2020. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 

besluta om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, teckna 

ramavtal, besluta om förlängningar, förändringar och tillägg 

till avtalet utifrån affärsmässiga grunder i upphandlingen av 

trävaror till undervisningen i grund- och gymnasieskolan 

2016. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 17   

Ansökan om vårdavtal  

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att delegera till 

utbildningsdirektören att hos Stockholms läns landsting ansöka 

om vårdavtal för vaccination mot humant papillomvirus (HPV) 

vid Stockholms skolors ungdomsmottagning. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 januari 2016, dnr 1.7.1-723/2016. 

 

Stockholms skolors ungdomsmottagning behöver även fort-

sättningsvis kunna vaccinera ungdomar mot humant 

papillomvirus (HPV). HPV är världens vanligaste sexuellt 

överförda infektion. Sedan 2010 ingår HPV i det allmänna 

vaccinationsprogrammet och vaccinationerna erbjuds flickor i 

grundskolans årskurs 5-6. Ungdomsmottagningen, som arbetar 

med sexuell och reproduktiv hälsa, och vars målgrupp är 

ungdomar upp till 23 år, erbjuder sedan 2012 flickor, som inte 

vaccinerats under sin grundskoletid, denna vaccinering. Det 

handlar om flickor födda 1993-1998 som inte fått denna 

möjlighet till vaccinering eller som fått en ofullständig 

vaccinering. Det tidigare avtalet med Stockholms läns landsting 

sträckte sig till 2015-12-31 varför ett nytt avtal behövs. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben i samverkan med 

avdelningen för lärande och elevhälsa. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar att delegera till 

utbildningsdirektören att hos Stockholms läns landsting ansöka 

om vårdavtal för vaccination mot humant papillomvirus (HPV) 

vid Stockholms skolors ungdomsmottagning. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 18   

Åtgärder för trygghet och studiero i Stockholms skolor 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M) och 

Christian Carlsson (KD). 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

2. Att därutöver tillägga: 
Trygghet och studiero är en förutsättning för lärande. Alla 

skolor ska säkerställa att eleverna känner sig trygga hela 

skoldagen. Vikten av detta uppdrag understryks i budgeten för 

2016 och det är prioriterat för rektorer att arbeta mot 

kränkningar och för trygghet och studiero. Ett exempel är 

arbetet med normkritisk pedagogik och mot kränkande 

behandling på nätet. Utbildningsförvaltningen har i sitt svar gett 

en bra bild av det arbete som pågår. Vi vill tillföra ett perspektiv 

som handlar om vikten av förebyggande och motiverande arbete 

för att öka tryggheten och minska risken för frånvaro, 

studieavhopp och kriminalitet. 

 

Skolan är för många ungdomar den allra viktigaste 

skyddsfaktorn. Deras upplevelse av uppmuntran och tydlighet 

från lärare, god kommunikation mellan såväl lärare och elever 

som lärare och föräldrar samt det faktum att eleverna är 

delaktiga och känner att skolarbetet är meningsfullt minskar 

risken för en framtid i kriminalitet. Även god prestation har 

denna positiva inverkan. Upplevelsen av att skolarbetet känns 

meningsfullt tycks dessutom särskilt kunna motverka 

ogynnsamma hemförhållandens effekt på kriminalitet bland 

pojkar.  

 

Nyckelfaktorer för att lyckas med detta är att skolledningen 

utövar ett strukturerat och tydligt ledarskap, att lärarna har höga 

ambitioner för varje elev och uttalad tilltro till deras förmåga till 

kunskapsutveckling samt att skolan främjar elevernas 

delaktighet i undervisningen för att understödja motivation. Det 

är viktigt att skolan har ordningsregler och uppförandekoder. 

Dessa kan dock aldrig ersätta eller vara överordnade behovet av 

närvarande vuxna och positiva förebilder bland både lärare och 

kamrater. Vidare måste skolan utveckla sin samverkan med 

föräldrarna och andra samhällsresurser som finns kring våra 

barn och ungdomar. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 januari 2016, dnr 1.1.3-10345/2015. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

I skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M) och 

Christian Carlsson (KD) menar skribenterna att ett fortlöpande 

arbete kring riktlinjerna ”Trygghet och studiero” krävs och att 

alla skolor ska ha tydliga ordningsregler, framtagna i samarbete 

med och välförankrade hos elever, personal och vårdnadshavare. 

Som ett ytterligare stöd föreslås ett inrättande av central 

”trygghetsakut” där personal med erfarenhet och kompetens ska 

kunna stötta skolor vid behov. I skrivelsen formuleras ett antal 

frågeställningar till utbildningsnämnden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samråd med 

grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Richard Åkesson 

(MP) och Edith Ringmar (V) framlade ett eget föreslag till 

beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Ledamöterna Cecilia Brinck (M) och Jan Jönsson (L) framlade 

ett eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma 

yrkandet från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 

Vänsterpartiet. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Jan Jönsson m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att  uppdra åt förvaltningen att ta fram förtydligade riktlinjer 

för hur skolorna ska arbeta för trygghet och studiero, där 

det framgår vilka befogenheter lärare och skolor har i 

arbetet för trygghet och studiero och hur stadens stöd i 

trygghetsarbetet ser ut. 

att uppdra åt förvaltningen att säkerställa att alla skolor har 

ordningsregler som är framtagna i samarbete mellan, och 

väl förankrade hos, elever, personal och föräldrar. 

att  uppdra åt förvaltningen att inrätta en trygghetsakut. 
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Det räcker med att titta på de brukarundersökningar som staden 

gör årligen för att se att bristen på trygghet och studiero är en av 

skolans viktigaste frågor och största utmaningar. stora. Mer än 

hälften av stadens åttondeklassare uppger att de inte har arbetsro 

i klassrummet. Inte på någon annan fråga i 

brukarundersökningarna är resultaten så låga. 

 

Majoritetens inställning tycks vara att detta inte är ett så stort 

problem, och att de åtgärder vi föreslår antingen redan finns 

eller inte behövs. Det håller dock Skolledarna, Lärarförbundet, 

Lärarnas Riksförbund, Ledarna och Saco inte med om. 

 

Skolledarna anmälde på förvaltningsgruppen att de generellt är 

missnöjda med det sätt på vilket ärendet har handlagts, och att 

vårt förslag om en trygghetsakut bör övervägas. Saco anförde att 

när de tittar på pedagog.stockholm.se, som förvaltningen 

hänvisar till avseende riktlinjer, hittar de ingen tydlig 

information. Lärarnas Riksförbund påpekar att det faktum att 

skolans ordningsregler enligt svaret på skrivelsen ”följs upp i de 

årliga resultatdialogerna mellan rektor och deras chefer” inte är 

någon garanti för att det faktiskt finns ordningsregler ute på 

skolorna som är kända av elever, vårdandshavande och 

personal.  

 

Det är avgörande för skolornas resultatutveckling att 

förbättringar sker snarast gällande tryggheten och studieron på 

stadens skolor. De riktlinjer för hur skolor kan uppnå trygghet 

och studiero, samt de ordningsregler som redan finns är 

uppenbarligen inte tillräckliga. Vi utgår ifrån att den 

rödgrönrosa majoriteten nu lyssnar på arbetstagarnas 

representanter och skyndsamt inleder ett arbete för att alla elever 

ska få trygghet och studiero i skolan. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 19   

Lokalbehovet på Sturebyskolan 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Markus Nordström 

(M), John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

22 februari 2016, dnr 1.1.3-10814/2015. 

 

I en skrivelse till utbildningsnämnden ställer Lotta Edholm (L), 

Markus Nordström (M), John Kåberg (C) och Christian 

Carlsson (KD) frågan om varför ingen ny lösning för 

Sturebyskolan kunnat presenteras under hösten 2015. Hur tänker 

utbildningsförvaltningen agera för att en ny byggnad ska kunna 

ersätta den gamla? När får skolan besked om hur den 

permanenta utbyggnaden kan se ut och hur löser förvaltningen 

lokalsituationen under byggtiden? 

 

Under 2015 har förvaltningen påbörjat arbetet för en långsiktig 

lösning för Sturebyskolans lokaler. En uppdragsbeskrivning har 

tagits fram i samråd med Sturebyskolans skolledning och ett 

projekt är i startar under våren 2016. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamöterna Cecilia Brinck (M) och Jan Jönsson (L) framlade 

ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Jan Jönsson m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att  uppdra åt förvaltningen att tillsammans med övriga 

aktörer snarast sätta igång ett utbyggnadsprojekt av 

Sturebyskolan. 

 

Vi kan av svaret på vår skrivelse konstatera att det fortfarande 

inte finns några planer för hur man ska lösa Sturebyskolans 

lokalsituation. Turerna och beskeden kring Sturebyskolan har varit 

många, och problemen tycks ständigt skjutas upp.  
 

Från början var förslaget att alla elever skulle flytta in i 

huvudbyggnaden. Det är inte ett fungerande alternativ. Skolan 

behöver en permanent tillbyggnad som möjliggör ett fortsatt 

arbete med hemklassrum. Om detta skrev vi under våren 2015 

en skrivelse till utbildningsnämnden. 

 

I svaret på den skrivelsen förstod vi att skolan under hösten 

2015 skulle få slutgiltigt besked hur deras lokalproblem kunde 

lösas, en konsult hade tillsats för att ta fram åtgärder på kort och 

lång sikt.  

 

Förvaltningen hänvisar nu till det svaret. Vad som hänt med de 

kortsiktiga förslagen är oklart. Inga konkreta lösningar har 

presenterats. Den av arbetsmiljöverket utdömda paviljongen Vitan 

står kvar, och inget arbete har satts igång varken med att riva den, 

eller att påbörja ett utbyggnadsprojekt.  
 
Sturebyskolan måste byggas ut permanent med bibehållen hög 

kvalitet för eleverna med hörselnedsättning liksom för de andra 

eleverna på skolan, och det snarast. Skolborgarrådet och den 

rödgrönrosa majoriteten måste börja priorietera detta. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 20   

Rimliga villkor för förskolorna i Stockholms stad 

Svar på skrivelse från Markus Nordström m.fl. (M) och 

Christian Carlsson (KD). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

22 februari 2016, dnr 1.1.3-10813/2015 

 

Markus Nordström m.fl. (M) och Christian Carlsson (KD) 

frågar i en skrivelse vilka möjligheter det finns att införa en 

övergångs-lösning för stimulansbidraget för de förskolor som 

har fått sitt tillstånd beviljat sent under 2015. 

Kommunfullmäktige beslutade i budget 2016 att förändra 

reglerna för hyreskompensationen till förskolor med höga hyror 

samt för stimulansbidraget för förskolor som utökar antal platser 

varaktigt.  

 

Förvaltningens bedömning är att den förstärkning som har gjorts 

av hyreskompensationen medför bättre förutsättningar för 

långsiktig ekonomisk planering. Vid beslut om tillstånd har 

bedömningen om företagens ekonomiska stabilitet grundat sig 

på om förskolan går att bedrivas varaktigt med grundbeloppet.  

 

Det borttagna stimulansbidraget bör framförallt ha minskat 

utförarens behov av belåning och därmed förbättrat likviditeten 

och den ekonomiska ställningen, vilket enligt förvaltningens 

uppfattning inte är ersättningens syfte. Förvaltningen bedömer 

sammanfattningsvis att det inte finns behov av att införa någon 

övergångslösning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med förskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  uppdra åt utbildningsförvaltningen att utforma en 

övergångslösning med stimulansbidragen för 

nyetablerade skolor under 2016. 

att uppdra åt utbildningsförvaltningen att inom ramen för 

nämndens budget göra omprioriteringar för att 

möjliggöra för en övergångslösning. 

att därutöver anföra: 

 

Stockholms stad växer så det knakar, något som ställer stora 

krav på oss som politiker när det gäller att tillhandahålla 

samhällsservice av hög kvalitet till våra medborgare. Att 

upprätthålla barnomsorgsgarantin och hålla barngruppernas 

storlek nere är en utmaning och där är staden helt beroende av 

de fristående förskolorna för att klara av detta. Därför är det 

centralt att ge de fristående förskolorna rimliga förutsättningar 

att finnas, verka och etablera sig i Stockholms stad. Att med ett 

par månaders framförhållning plötsligt avskaffa 

stimulansbidraget för nyetablerade förskolor utan en 

övergångslösning är därför väldigt olyckligt.  

 

Vi är inte motståndare mot de förändringar som har skett och 

där kompensationen för hög hyra i nyproduktion ökar samtidigt 

som stimulansstödet avvecklas men vi tycker att det är viktigt 

att staden har förståelse och är ödmjuka inför den verklighet 

som de fristående förskolorna befinner sig i. Att starta upp en 

förskola är en process på flera månader och man måste då, när 

man påbörjar planeringsarbete, kunna förlita sig på att de villkor 

som finns då också finns när verksamheten så småningom ska 

realiseras.   

 

Därför vill vi uppdra åt utbildningsförvaltningen att utforma en 

övergångslösning för stimulansbidraget så att de förskolorna 

som står i startgroparna få de förutsättningar som de kalkylerat 

för. Eventuella merkostnader ska täckas inom nämndens 

budgetram. 
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Särskilt uttalande 

Jan Jönsson m.fl. (L) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Liberalerna motsatte sig majoritetens beslut att avveckla 

stimulansbidraget. Syftet med bidraget var att stimulera till ökat 

antal varaktiga förskoleplatser genom att bidra med 

kostnadstäckning för de startkostnader anordnare har i samband 

med att ny verksamhet startar. För att fler ska vilja och ha 

möjlighet att starta förskolor i Stockholm, och ha bra 

förutsättningar för att långsiktigt planera och bedriva 

verksamhet tycker vi att stimulansbidraget bör återinföras. 
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§ 21   

Bättre mottagande av nyanlända elever 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1382/2015. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 februari 2016, dnr 1.6.1-194/2016. 

 

Det har kommit en remiss från kommunstyrelsen med en motion 

om mottagande av nyanlända elever. I motionen föreslås att 

ansvaret för nyanlända elever flyttas från skolpliktsskolan till en 

central funktion på utbildningsförvaltningen.  

 

Förvaltningen anser att det redan idag finns utvecklade 

möjligheter och system som syftar till att sprida eleverna på fler 

skolor. Handlingsutrymmet stärks ytterligare när landets 

kommuner ges möjlighet att göra undantag från gällande 

placeringsbestämmelser. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamöterna Cecilia Brinck (M) och Jan Jönsson (L) framlade 

ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (C) och Jan Jönsson m.fl. (L) Reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen  
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att   därutöver anföra: 

 

Stockholms stad har under det senaste halvåret blivit bättre på 

att låta fler skolor ta ansvar för de nyanlända elever som 

kommer till vår stad. Det är glädjande att fler skolor på eget 

initiativ erbjudit sig att ta emot nyanlända, det visar på ett 

enormt engagemang som bådar gott inför den verklighet som vi 

står inför. 

 

Det är dock fortfarande många skolor som inte är med och delar 

på ansvaret och det måste ändras. Regeringens utredning ”Plats 

för nyanlända i fler skolor” är en bra början men vi anser att vi 

måste agera omgående samt skyndsamt involvera friskolorna i 

detta arbete.  Vi vidhåller dock fortsatt att en central funktion 

bör få ansvaret för nyanlända elever snarare än att 

skolpliktsskolan har det absoluta ansvaret för de nyanlända 

eleverna. Detta för att förbättra integrationen och ge fler skolor 

ansvaret för de nyanlända eleverna. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 22   

Avveckling av Rosskonceptet sam namnändring av Ross-

Tenstagymnasium  

Beslut 

1. Utbilningsnämnden beslutar Rosskonceptet ska avvecklas. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att Ross Tensta gymnasium 

byter namn till Tensta gymnasium. 

3. Beslutet ska gälla från och med den 1 juli 2016. 

4. Namnbytet anmäls till stadsbyggnadsnämnden. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 februari 2016, dnr 3.4.2-1153/2016. 

 

I samband med beslutet om att stoppa antagningen till nationella 

program på Ross Tensta gymnasium, föreslår förvaltningen att 

Ross-konceptet avvecklas samt att verksamheten byter namn till 

Tensta gymnasium. Under flera år har söktrycket till skolan 

varit vikande och förvaltningen ser detta tillfälle som en 

möjlighet till nystart av verksamhet. 

 

Dessa beslut föreslås gälla från och med 1 juli 2016. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbilningsnämnden beslutar Ross-konceptet ska avvecklas. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att Ross Tensta gymnasium 

byter namn till Tensta gymnasium. 

3. Beslutet ska gälla från och med den 1 juli 2016. 

4. Namnbytet anmäls till stadsbyggnadsnämnden. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 23   

Överklagande av Förvaltningsrätten i Stockholms dom  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överklagar Förvaltningsrätten i 

Stockholms dom den 23 februari 2016, mål nr 28172–15, 

och yrkar att Kammarrätten fastställer utbildningsnämndens 

beslut den 17 december 2015. 

Utbildningsnämnden yrkar att kammarrätten meddelar 

prövningstillstånd eftersom: 

- det finns anledning att betvivla riktigheten av det beslut 

förvaltningsrätten har kommit till,  

- att det inte utan sådant tillstånd meddelas går att bedöma 

riktigheten av det beslut som förvaltningsrätten har kommit 

till, 

- det är av vikt för ledning av rättstillämpningen att 

överklagandet prövas av högre rätt. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Kammarrätten i Stockholm.  

3. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. Adress: Stockholms Stad, 

Juridiska avdelningen, 105 35 Stockholm. Telefon 08-508 

29 726 (exp), fax 08-508 29 755. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 mars 2016, dnr 1.8.1-10905/2015. 

 

Utbildningsnämnden fattade den 17 december 2015 ett beslut 

om avslag avseende ansökan om tillfällig utökning av antalet 

platser med hänvisning till att huvudmannen inte bedömdes ha 

förutsättningar att tillgodose barnens behov av omsorg och god 

pedagogisk verksamhet i enlighet med 25 kap. 7 § skollagen. 

Huvudmannen överklagade beslutet den 21 december 2015.  

 

Den 23 februari 2016 meddelades Förvaltningsrättens dom 

(mål.nr. 28172–15) i ärendet där Förvaltingsrätten biföll 

överklagandet och gav huvudmannen rätt till en tillfällig 

utökning från sex- till sju platser under perioden 15 mars till och 

med den 19 augusti 2016.  

 

Utbildningsnämnden överklagar domen till Kammarrätten då 

det finns anledning att betvivla riktigheten av 

Förvaltningsrättens dom då Förvaltningsrätten inte har prövat 

den grund som utgjorde grunden för utbildningsnämndens beslut 

om avslag på ansökan. Det går därvid inte heller att bedöma 

riktigheten av Förvaltningsrättens dom om inte 
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prövningstillstånd meddelas. Det är vidare av vikt för ledning av 

rättstillämpningen att överklagandet prövas av Kammarrätten 

för att få klarhet i huruvida en huvudmans organisatoriska skäl 

kan utgöra sådana särskilda skäl för beviljande av tillfällig 

utökning av antalet platser. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen i samverkan med 

stadsledningskontorets juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överklagar Förvaltningsrätten i 

Stockholms dom den 23 februari 2016, mål nr 28172–15, 

och yrkar att Kammarrätten fastställer utbildningsnämndens 

beslut den 17 december 2015. 

 

Utbildningsnämnden yrkar att kammarrätten meddelar 

prövningstillstånd eftersom: 

- det finns anledning att betvivla riktigheten av det beslut 

förvaltningsrätten har kommit till,  

- att det inte utan sådant tillstånd meddelas går att bedöma 

riktigheten av det beslut som förvaltningsrätten har kommit 

till, 

- det är av vikt för ledning av rättstillämpningen att 

överklagandet prövas av högre rätt. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Kammarrätten i Stockholm.  

3. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan. Adress: Stockholms Stad, 

Juridiska avdelningen, 105 35 Stockholm. Telefon 08-508 

29 726 (exp), fax 08-508 29 755. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 24   

Övriga frågor 

Skrivelse om ”Villkoren för fristående förskolor” från 

Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna. 

 

Skrivelsen överlämnades till förvaltningen för beredning. 


